

聖地牙哥北郡中文學校

二零二六年九月五日

老師：

班級：

### 第三週 學校聯絡事項

1. 請檢查您的 **SPAM** 資料夾，搜尋 "**NCCS**" 並手動將信件移至 "**收件匣 (Inbox)**"，才不會錯過來自學校或老師的訊息。
2. 本週六學分班說明會10:30在小禮堂 (新生家長 & 所有學生必須參加), 學分班班級座談會。
3. 寫字比賽 **9/06** 早上**9點**開始接受報名 ([點此報名](#)), 報名前請參閱[比賽規則](#)。  
9/30(星期三)報名截止, 比賽日期 10/10。  
比賽活動需要家長幫忙, 請在報名表填寫能幫忙的日期及項目。  
比賽相關問題請電郵 [contests@sdcca-nccs.org](mailto:contests@sdcca-nccs.org)
4. 學分班報名轉班 / 退選截止。
5. 所有班級轉班截止。
6. 校園安全注意事項:
  - 閱讀校規和準時接學生表並簽名交給老師, 並準時接學生下課。
  - 請隨手將學校的大門關上, 避免陌生人進入校園。
7. 歡迎加入北郡團隊, 請有興趣的家長填寫[教師申請表](#)、[行政團隊意願表](#)。

### 家長會 PTG 事項:

- 加入 **PTG**, 一起參與!
  - 想參與並協助規劃學校活動嗎? 如果您8/29未能到 PTG 攤位, 請寄電給PTG, 加入團隊並成為我們的一員!
- 志工機會
  - 請透過我們的 [SignUpGenius link](#)
  - 瀏覽目前的志工機會。本學期志工名額至12月已新增, 歡迎網上登記! 感謝你。

### 近期學校活動: (參考學校全年行事曆)

- 9/12 家長大會/班級座談會。
- 9/12 退費截止。
- **9/19 第二次校務會議暨迎新會, 學生放假。**

### 台灣華語文學習中心(TCML)事項:

- 台灣華語文學習中心乃是由台灣僑委會輔導創立, 提供十八歲以上成人學習華語文和認識台灣文化的機會。詳情請參考[學校網頁](#)。
- 華語文中心秋季成人班開始上課, 有興趣報名或試課者[請填表](#)。聯絡電郵:  
<[SDTCML@sdcca-nccs.org](mailto:SDTCML@sdcca-nccs.org)>。
- [TCML-NCCS]的官方臉書專頁正式成立了! 🙌 立即按讚、追蹤並分享  
📍 官網連結:[\[臺灣華語文學習中心 聖地牙哥北郡中文學校 臉書連結\]](#)

## 北郡文教中心事項:

- 第一屆水彩畫藝術比賽開放報名了.
- 比賽詳情,請看 [海報](#).
- 比賽 [報名表](#) 報名截止 9/20/26.
- 送件截止日 9/26/26
- 得獎作品將參加十月下旬一週的書畫展覽

## 社區活動:

- [JCM聖地牙哥分部青少年室內樂培育計畫](#), 提供地優秀的年輕音樂學子提供室內樂重奏訓練、專業名師指導、舞台演出以及全年的學習與交流機會, 9/5甄選, 詳情請見[這裡](#)。
- “花好月圓人團聚”音樂會(9/27/26)免費招待北郡註冊學生和任課老師, **9/12**到辦公室取票。  
[演唱會海報](#)。
- [金光美學](#)將於9/30在台灣中心舉辦一場精彩的布袋戲文化饗宴! 帶來豐富精彩的演出, 讓大家認識並感受台灣獨特的布袋戲文化, 時間地點節目請看[海報](#)。
- 聖地牙哥雙十國慶健行活動(10/3/2026), 免費報名參加, 時間地點請看[健行海報](#)。

## 聯絡我們

✉ 電子信箱(校務): [info@sdcca-nccs.org](mailto:info@sdcca-nccs.org) 家長會: [ptg@sdcca-nccs.org](mailto:ptg@sdcca-nccs.org)

f 臉書: [San Diego North County Chinese School](#) & [TCML-NCCS](#)

📄 各項內容詳情請見[學校網站](#) 或 [Gradelink](#) School News

學生姓名 (Student Name): \_\_\_\_\_

家長簽名 (Parent Signature): \_\_\_\_\_

### Week 3: Weekly Bulletin

1. **To avoid missing information from NCCS, please check your "Spam" folder, search for "NCCS" and move the email to "inbox," so that the mail server will no longer classify NCCS's email as "Spam".**
2. Credit Class orientation 10:30 at Little Theater (mandatory for students and new parents), Credit class parent-teacher conference.
3. **Handwriting Contest registration opens on 9/06 9AM ([Click here to register](#)).**  
**Please read the [contest rules](#) before registering.**  
The registration form will remain open until 9/30 (Wednesday). The contest will be held on 10/10.  
Parents' help is needed. Please sign up through the registration form.  
If you have any questions, please contact [contests@sdcca-nccs.org](mailto:contests@sdcca-nccs.org).
4. Last day to register/drop Credit class.
5. Last day to transfer all classes.
6. Campus Safety Notes:
  - Return "School Rules and Regulations" and "Student pick up agreement" form to your teacher next Saturday.
  - Keep the gate **CLOSED** during the school time.
7. Welcome to join the administration team. Please fill out the online interest form for [staff](#) and for a new [teacher](#) application.

### **PTG Announcements:**

- **Get Involved with the PTG!**
  - ➔ Interested in helping shape events and activities at our school? If you missed us at the PTG booth on 8/29, please email the PTG to become part of the fun!
- **Volunteer Opportunities**
  - ➔ Explore current volunteering opportunities through our [SignUpGenius link](#). New signups have been added until December. Check regularly for the most up-to-date ways to get involved!

### **Upcoming Events:**

- 9/12 Back to school meeting & parent-teacher conference for regular classes.
- 9/12 Last day to refund
- **9/19 Staff meeting; no school.**

### **TCML (Taiwan Center for Mandarin Learning):**

- TCML is established under the guidance of Taiwan's Overseas Community Affairs Council (OCAC). We provide opportunities for adults, aged 18 and older, to learn Mandarin and gain a deeper understanding of Taiwanese culture.
- **TCML Fall session started.** Fill out the [INTEREST FORM](#) to receive more info. Visit us at [WEBSITE](#). Contact us: <[SDTCML@sdcca-nccs.org](mailto:SDTCML@sdcca-nccs.org)>
- We are thrilled to announce the official launch of the [TCML NCCS Facebook](#) page!
  - 👍 Like, follow, and share to join our growing community and start learning today!
  - 📌 Facebook Link: [[TCML NCCS Facebook](#)]

## SDCCA Learning Center:

- Watercolor Art Competition is open for registration
- Please the [Flyer](#) for details.
- Register by 9/20/26. [Registration Form](#)
- Submit your artwork by 9/26/26
- The winner's work will be displayed in a one-week art exhibition in October.

## Community Events:

- [The JCM San Diego Youth Chamber Music Program](#) offers talented young musicians chamber ensemble coaching, professional mentorship, live concert performances, and year-round educational opportunities. For audition details, please visit [this page](#).
- [Jinguang Aesthetics](#) will be hosting an exciting Taiwanese Glove Puppetry Cultural Celebration at the San Diego Taiwan Center on 9/30. Please see more information [here](#).
- Mid Autumn Festival Concert (9/27/26) **Free admission for the NCCS teachers and registered students.** Pick up your ticket on 9/12 in the office. See [Concert Flyer](#) for details.
- Double Tenth Celebration Hiking on (10/3/2026), Free admission, Time and meeting location, see [Hiking Poster](#).

## Contact Us:

- Email (NCCS): [info@sdcca-nccs.org](mailto:info@sdcca-nccs.org) PTG: [ptg@sdcca-nccs.org](mailto:ptg@sdcca-nccs.org)
- Facebook: [San Diego North County Chinese School](#) & [TCML-NCCS](#)
- Updated News on [School Website](#) or [Gradelink](#) School News

學生姓名 (Student Name): \_\_\_\_\_

家長簽名 (Parent Signature): \_\_\_\_\_